
 
 
 

REFERAT FRA ÅRSMØDE 2023 

I DANMARKS SEJLSPORTLIGA FORENING 
 
Årsmødet fandt sted lørdag d. 25. marts kl. 11.00 - 12.00 
på Hotel Scandic Odense, Hvidkærvej 25, 5250 Odense. 
 
Fremmødte ligaklubber: Sejlcenter Nivå, Hellerup Sejlklub, Sundby 
Sejlforening og Sønderborg Yachtklub  
 
Som stemmetællere, hvis nødvendigt blev valgt, Jesper Lorents og Flemming Clausen 
 
 
Valg af dirigent 
Thorkild Pedersen blev valgt til dirigent. 
 
Bestyrelsens beretning 
I fravær af formanden fremlagde Peter Wolsing formanden og bestyrelsens beretning. 
Den blev taget til efterretning. 
 
Fremlæggelse og godkendelse af regnskab 
Peter fremlagde regnskab for 2022, der udviste et koncernunderskud på -27 t. kroner. 
Isoleret endte Sejlsportsligaen aktiviteter på -43 t. kroner. 
Regnskabet blev godkendt. 
 
Forelæggelse af budget til orientering 
Peter fremlagde budget for 2023, der udviser et budgetteret resultat på -58 t. kroner i koncernen og et 
budgetteret underskud på -7 t. kroner for Sejlsportsligaen for de planlagte 4 x 2 stævner. 
 
Peter redegjorde for det betydelige tab i indtægter grundet at Hempel Fonden ikke forlænger Youngsters 
aktiviteten. Hvilket medfører nedskæring i medarbejderstaben. 
 
Sejlcenter Nivå ytrede bekymring for stigende deltagergebyr til små klubber. 
Forklaring givet på hvorfor 1. division har højere deltagergebyr. 
Sundby så stor værdi og god omtale af klubben når de deltager i ligaen. 
 
Peter kunne orientere om, at et nyligt afholdt møde med Ib Kunøe, forsikrer, at der er driftsøkonomi til at 
fortsætte Sejlsportsligaen, trods de manglende indtægter fra Hempel Fonden. 
 
Peter redegjorde ligeledes for den formelle etablering af Sailing Innovation Lab, der er etableret af to 
væsentlige årsager: 

• Sejlsportsligaens vedtægter passer ikke længere til de aktiviteter der samlet ses arbejdes med 
• Ib Kunøe vil have en organisation, der afspejler ejerskab for de investeringer og ressourcer, der 

kommer fra Consolidated Holding via ATEA og X-YACHTS 
 
Ligeledes blev der orienteret om den driftsaftale, der er etableret mellem Sailing Innovation Lab og 
Danmarks Sejlsportsliga Forening, der indebærer at Sailing Innovation Lab, som hidtil varetager det 
egentlige drift og afholdelse af Sejlsportsligaen, herunder stiller J/70 både til rådighed. 
 



Valg af bestyrelsesmedlemmer, jf. §5 
Jørgen Thorsell, formand og Thomas Hartvig var på valg  
– begge genopstillede og valgt med akklamation. 
 
Valg af suppleant, jf. §5 
Maiken Schütt genvalgt med akklamation 
 
Valg af revisor jf. §5 
Jesper Lorenz og Anders Skjerning valgt som revisorer. 
 
Indkomne forslag, jf. §7 
Ingen indkomne forslag 
 
Eventuelt 
Chris Nørgaard fra J/70 klubben er blevet spurgt om Danmark evt. vil afholde J/70 amatør VM i DK i 2024 – 
nok et junistævne – og i så fald om ligaen kan lægge sin kalender så det ikke kolliderer. 
Ligaen tilbød i så fald at være medarrangør, herunder leje sine både ud. 
 
Der blev også debatteret om hvorfor ligaen ikke laver mere kommerciel VIP sejlads. Her kunne Peter 
orienterer om, at det er en afvejning mellem fokusset på gerne at ville tjene penge, manpower og J/70 
klubudvikling. 
   
Flemming Clausen kunne fortælle at der er J/70 DM sidste weekend i september i Sønderborg. 
 
 
Mødet sluttede kl. 1200. 
 
 
/Referat Peter Wolsing 
 
  
  
 
 
 


